
NIEUWJAAR 2017 

 

Beste Genodigden, 

 

Laat mij toe even kort het woord te nemen voor mijn 

nieuwjaarsbrief. Wij hebben voorafgaand aan deze receptie met 

ongeveer de helft een succesvol museumbezoek achter de rug met 

als thema ‘van katoenplant tot afgewerkt product’. De bedoeling 

was u wat minder wereldvreemd te maken, wat dat is volgens 

sommigen meer dan nodig.   

IK  heet uiteraard ook de andere helft van harte welkom op deze 

derde nieuwjaarsreceptie in het museumcafé.    

Uiteraard wens ik u allen ook  een schitterend jaar 2017 toe te 

wensen, met uiteraard op de eerste plaats een goede gezondheid, 

zowel voor uzelf als voor uw dierbaren. Maar ook wil ik alle 

medewerkers van harte te bedanken voor hun bijdrage aan het 

geleverde werk in het voorbije jaar.  

Zoals ieder jaar hebben we afscheid moeten nemen van een aantal 

mensen. Dit jaar was dit het geval voor griffier Van Grembergen uit 

Oudenaarde, overleden op 1 januari jl,  amper 62 en pas op 

pensioen.  

Andere hebben ons na vele jaren trouwe dienst verlaten  om nog 

meer van het leven te gaan genieten als gepensioneerden: 

politierechter Dirk Verstuyft, griffier Marianne Bauwens, (allebei pol 

Gent) hoofdgriffier Eric De Cremer (Vred. Aalst 1) , hoofdgriffier 

Danny De Troyer ( Pol Aalst) en Christine Heyvaert (medewerker 

vred. Oudenaarde). 



Sommigen kozen dan weer voor een andere entiteit: Thijs 

Vandewoude (vredegerecht  Deinze naar REA West Vl), Berdien De 

Kerpel (vredegerecht Eeklo naar REA Oost Vlaanderen). 

Wij kregen ook versterking op de politierechtbank door de 

benoeming van politierechter Ureel Miguel., voorheen eerste 

substituut te Antwerpen, en afkomstig uit Mechelen.   

Maar ook werden een hele reeks nieuwe griffiers geselecteerd: 

vredegerechten:  Annick Van Ommeslaeghe,  Valérie Geurs,   

Soumaya Rharmoul,  Kim D’Herde,  Mieke Van Hulle,  en bij de 

politierechtbank: Jeremy Vanderstraeten, Bert Carmeliet, Denis van 

de Woestyne.  

Ook kwamen er twee nieuwe medewerkers op de politierechtbank: 

Annelies De Leeuw en Lesley Peeleman. 

Aan al deze mensen van harte welkom ! Ik wens hen voor de 

toekomst een  vruchtbare loopbaan bij justitie.  

 

Beste collega’s,  we zijn ongeveer halfweg sinds mijn  aantreden als 

voorzitter in juni 2014, en we hebben dus nog twee en half jaar te 

gaan. 

Het zou dus tijd kunnen zijn om een voorlopige balans op te maken, 

maar ik denk dat dit hier niet de plaats is om dat te doen. 

Het minste wat we kunnen zeggen is dat het gerechtelijk landschap 

ook voor de vrederechters en de politierechtbank stilaan maar zeker 

aan het veranderen is.  Vele hervormingen zitten nog wel in de 

pijplijn, maar de teksten zijn klaar of zijn gestemd, en de gevolgen 

doen zich stilaan gevoelen op het terrein. 



De grote krachtlijnen van het justitieplan wat de vredegerechten 

betreft zijn zelfs bijna rond .  

De afschaffing van de dubbele zetels is zo goed als een feit. De zetels 

in Kruishoutem, Zottegem,  Geraardsbergen en Zele zijn ondertussen 

opgeheven.  

Vanaf 1 januari wordt de fusie van de stadskantons een realiteit.  

Voor ons is dat voorlopig het eerste en tweede kanton te  St-Niklaas 

en Aalst, maar Gent met zijn vijf kantons bereidt  volop de fusie voor 

op 1 januari 2018. 

De hervorming van de kantongrenzen werd op de agenda geplaatst 

van het kernkabinet. Deze hertekening zal voor gevolg hebben dat in 

ons arrondissement  drie kantons opgaan in een groter kanton:   

Zomergem, St-Niklaas,  en Ronse. Alle kantons zullen evolueren naar 

een bevolkingsaantal van rond de 70.000 inwoners.  

Om de nabijheidsfunctie – ons handelsmerk bij uitstek – te 

garanderen werd een regeling uitgewerkt die de minister heeft 

omschreven als ‘sous l’arbre’.  

Sinds het door de minister  werd aangekondigd hebben alle bomen 

weliswaar hun bladeren verloren –  maar toch is het opgenomen in 

Potpourri V en zal het parlement het ontwerp allicht in de eerste 

helft van dit jaar nog  goedkeuren. Zodat we tegen het vallen van het 

blad kunnen zetelen onder de bomen… 

Ook wat de politierechtbank betreft wordt er gewerkt aan plannen in 

verband met schaalvergroting, maar concreet is dat op dit ogenblik 

nog niet.  

Maar dat is lang niet alles, en zelfs niet het belangrijkste.  



De onderhandelingen tussen de minister Geens  en het College van 

Hoven en Rechtbanken  in verband met het zelfstandig beheer  zijn 

in volle gang, en verwacht wordt dat tegen het einde van het jaar de 

krachtlijnen zullen vastliggen. Het is immers de bedoeling in 2019 te 

starten met een gefaseerde overdracht. Al zijn er nog belangrijke 

discussiepunten. 

Waarschijnlijk gaat het in een eerste fase om de toewijzing van de 

enveloppes voor personeel, werkings- en investeringskosten en 

informatica. Het CHR is geen vragende partij voor de overname van 

de gebouwen en gerechtskosten. 

De beheersplannen die iedere entiteit moet opmaken worden dan 

ook stilaan al voorbereid,  zij het voorlopig nog  bij wijze 

vingeroefening.  

Het lijkt mij geen gemakkelijke opgave,  en het zal er op aan komen 

de schaarse middelen correct toe te wijzen. Dit is des temeer het 

geval voor de vredegerechten die verspreid liggen in de provincie 

over een vijfentwintigtal  kantons, met elk een eigen infrastructuur 

en personeel, en dus specifieke behoeften. Wij zijn dus relatief duur 

en dat piekt bij de financiële experts (en ook wel een beetje soms bij 

onze collega’s van andere entiteiten). 

We zullen dan ook moeten blijven  aantonen dat  dit kostenplaatje 

een meerwaarde oplevert: nl een snelle, kwalitatieve rechtsgang  

met een hoge klantvriendelijkheid. Zo niet zullen de beleidsmaker 

niet meer bereid zijn te investeren in de nabijheidsrechter.  

2017 wordt dus een belangrijk jaar. Maar ik denk dat met de 

middelen en de mensen waarover we beschikken, al zijn het er hoe 

langer hoe minder,  we  met vertrouwen kunnen uitkijken naar de 

toekomst.  



Onze opdracht is niet de taak van enkele mensen,  ze heeft maar 

kans op slagen als de ganse organisatie daar aan meewerkt. Om die 

redenen reken ik ook in 2017 op uw ervaring,  uw kennis en gezond 

verstand,  uw  flexibiliteit en medewerking.  

Dank bij voorbaat!!! 

 

 

 

 


